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Szegedi roma büfés pere 
a megkülönböztetés ellen 
Származása miatt nem üzemeltetheti a Magyar Posta Rt. szegedi 
sporttelepén a büfét - állítja Puskás Lászlóné, aki panaszával a 
roma jogvédő szolgálathoz fordult. Puskásné és a posta vitája roma 
diszkriminációs ügyként került tegnap a Csongrád Megyei Bíróság 
elé. 

- A Magyar Posta Rt. tulajdo-
nában levő szegedi sporttelepi 
büfét 1999 februárjától bérel-
tem - kezdte a történetet Pus-
kás Lászlóné. - A bérleti jogot 
pályázat útján nyertem el, és a 
szerződésben aláírtam a har-
minc napon belüli felmondást. 
Nem volt semmi gondom 
2003-ig, de aztán vezetőségvál-
tás történt a Magyar Posta Rt. 
Szegedi Igazgatóságánál. Az új 
vezetőség nem nézte jó szem-
mel, hogy a tulajdonukban levő 
büfét egy roma származású bér-
li, és ezért mennek oda a roma 
vendégek. 

A Postás Sporttelep környékére 
2003-ban költöztek romák, de 
Puskásné szerint soha nem volt 
semmi baj velük. 

- Üzleti okokra hivatkozva 
2003 decemberében a Magyar 
Posta Rt. Szegedi Igazgatósága 
felbontotta velem a szerződést -
folytatta történetét Puskásné. -
Félszólítottak, ha továbbra is bé-
relni szeretném a büfét, nyújtsak 
be pályázatot. A pályázatban -
többek között - magasabb bérleti 
díjat is ajánlottam. A büfé mű-
ködtetésére rajtam kívül csak egy 
pályázó akadt, akinek az ajánlata 
- véleményem szerint - előnyte-
lenebbnek minősíthető, mint az 
enyém. A pályázat eredményé-
nek kihirdetésén föl sem akarták 

Biztonságot 
tanítanak 
az iskolában 
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Közös iskolakezdési akcióba kez-
dett a Csongrád Megyei Rend-
őr-főkapitányság a polgárőrség és 
a városőrség. A szakemberek 
osztályfőnöki órákon és szülői 
értekezleteken tartanak előadá-
sokat, amelyeken a gyermekekre 
leselkedő veszélyekről lesz szó. 
Radics Róbert rendőr százados, a 
főkapitányság közlekedésrendé-
szeti osztályának vezetője el-
mondta, á rendőrség azt szeretné 
megakadályozni, hogy a gyere-
kek baleset vagy bűncselekmény 
áldozatává váljanak. 

olvasni az én ajánlatomat, és 
amikor ezt szóvá tettem, kiküld-
tek. Ekkor döntöttem úgy, hogy 
segítséget kérek. Az interneten 
keresztül találtam meg Szirtesi 
Zsuzsanna jogvédőt. 

- Az Igazságügyi Minisztérium 
roma antidiszkriminációs szol-
gálatának ügyvédjeként írtam 
egy levelet a Magyar Posta Rt. 
igazgatóságának, hogy érkezett 
hozzám egy bejelentés, amit ki 
kell vizsgálnom - mondta Szirte-
si Zsuzsanna. - Tájékoztatást 
kértem a büfé bérleti jogának el-
bírálásáról, mert ügyfelem úgy 
véli, hátrányos helyzetbe került 
származása miatt. Egy hónappal 
meghosszabbították a pályázat 
elbírálását, végül mégis felmond-
tak Puskás Lászlónénak. Vizsgá-
latot folytattam, melynek során 
okiratokat és egyéb bizonyítéko-
kat szereztem be, melyek való-
színűsítik, hogy ügyfelemet nem 
üzleti okok, hanem roma szár-
mazása miatt távolították el a 
büféből. A jogszabályoknak meg-
felelően személyiségjogi pert in-
dítottunk a Magyar Posta Rt. el-
len. A keresetet a Csongrád Me-
gyei Bíróságon nyújtottuk be. A 
keresethez mellékeltünk - többek 
között - egy negyven aláírást tar-
talmazó nyilatkozatot is, amely-
ben az aláírók kijelentik, hogy a 
büíé új üzemeltetője nem szíve-

sen látja a roma vendégeket, rend-
szeresen lopásokkal gyanúsítja 
őket. A büfé új bérlőjétől olyan ki-
jelentés is elhangzott, hogy válo-
gatni kell a vendégeket, és tanúk-
kal tudjuk igazolni, hogy a roma 
származásúakat műanyag pohár-
ban szolgálja ki. Nem vagyoni kár 
címén is kártérítést kértünk, mi-
vel az alperes magatartása jelen-
tős kisebbrendűségi, megalázott-
sági érzést váltott ki ügyfelemből, 
amely megnehezíti jövőbeli mun-
kavállalását. 

Az első tárgyalást tegnap tar-
tották, a per a tanúk kihallgatá-
sával folytatódik. 

- Mindig volt munkahelyem, 
egész életemben becsületesen 
dolgoztam - panaszolta Puskás 
Lászlóné. - Nem tudom, hogy 
ezek után mit várhatok. 

SÜTŐ ERIKA 

SZERZŐDÉS SZERINT 
A Magyar Posta Rt. nem ismeri el a 
bírósági per jogalapját , mivel nem 
tör tént d iszkr iminác ió a pályázat 
k i í rása és e lb í rá lása során - fo-
ga lmazot t kérdésünkre válaszolva 
a részvénytársaság szegedi jogi 
képviselete. A bérlet i jogviszony 
fe lmondása a korábbi szerződés 
e lő í rása inak betar tásával , a pá-
lyáztatás pedig a posta üzletpol i t i -
kai döntése a lap ján történt . A dön-
tésnél k i zá ró lag gazdaság i s z e m -
pontok já tszot tak szerepet . A M a -
gyar Posta Rt - h e z nem érkezet t 
olyan je lzés, hogy a je lenlegi bérlő 
és a vendégek között feszül tség 
lenne. 

Támogatják 
a jószomszédságot 
Az európai uniós csatlakozással nyílt arra lehetőség, hogy Ma-
gyarország is részt vegyen az úgynevezett Interreg-programban, 
amely a határ menti együttműködéseket segíti. 
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A Csongrád megyei közhasznú társaságok, nonprofit szervezetek és vál-
lalkozók földrajzi adottságaiknak köszönhetően olyan uniós pénzekre 
pályázhatnak októbertől, amelyek a határ menti együttműködéseket tá-
mogatják. A román és a szerb-montenegrói szomszédság szinte kínálja 
magát. Szegeden, a Novotelben a VÁTI Kht. rendezésében az Interreg 
pályázati lehetőségeivel ismerkedhettek meg az érdeklődők, elsőként az 
országban. Az Interreg a Phare CBC-t váltja fel - ezen pályázati lehető-
séggel számos vállalkozás, közhasznú társaság clt az elmúlt évtizedben. 
Az új program keretében külön kezelik a magyar-román és a ma-
gyar-szerb-montenegrói határ menti kapcsolatokat, együttműködése-
ket. Közel 24 millió eurót, csaknem 2 és fél milliárd forintot lehet meg-
pályázni - mondta Haáz Andrea, a VÁTI Kht. PR-munkatársa. 

Nem volt kegyes a természet a 
szegedi fürdőkhöz: az esős idő és 
a Tisza magas vízállása miatt gya-
korlatilag másfél hónapra szű-
kült a strandszezon. Az újszegedi 
fürdőkben a programok vonzot-
ták leginkább a közönséget, a 
Sziksóstón pedig az idén kialakí-
tott plázs volt a nyár slágere. 
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A nyarat a Partfürdón takarítás-
sal kezdték: a kiáradt, majd visz-
szahúzódó Tisza ugyanis sarat, 
hordalékot, szemetet hagyott 
maga után, megrongálta a me-
dencéket. A sok esős nap sem 
kedvezett a strandolóknak. 

- A nyári időszakban 77 ezer 
belépőjegyet adtunk el, és rend-
szeresen látogatta létesítménye-

inket 200 bérletes vendégünk is 
- mondta Lakó Gábor, az újsze-
gedi fürdők vezetője. - A legtöb-
ben a hétvégéken jöttek ki a 
strandra, illetve azokon a napo-
kon, amikor a hőmérő higany-
szála 30 fok fölé kúszott. 

A kempingben idén tíz száza-
lékkal több vendéget fogadtak, 
mint tavaly, főleg az apartmanok-
ban, illetve lakókocsikban száll-
tak meg a turisták, s idén keve-
sebben vertek sátrat a Tisza-par-
ton, mint egy évvel ezelőtt. 

Lakó Gábor elmondta, a forga-
lomnövekedés annak is köszön-
hető, hogy számtalan programot 
rendeztek, emellett több mint 
tízmillió forintot költöttek egye-
bek mellett játszótér kialakításá-
ra, a Ligetfürdő öltözőépületének 
korszerűsítésére, vízi játékokra. 

A beruházások sora még nem 
ért véget, most folyik a termál-
fürdő mosdójának és vizesblokk-
jának korszerűsítése, ezt szep-
tember 20-án adják át. 

Sziksósfürdőn az idei nagy új-
donságot a medence partján ki-
alakított plázs jelentette -
mondta Reck Gábor, a fürdő ve-
zetője. Úgy véli, ennek köszön-
hető, hogy a forgalom ötven 
százalékkal megnőtt. A homo-
kos partra 13 millió forintot 
költöttek, az úgynevezett él-
ményelemek - felfújható kata-
pult, jump és csúszda - kialakí-
tása pedig másfél millió forint-
ba került. A strandszezon a 
rossz idő miatt másfél hónapra 
csökkent, de ennyi idő alatt a 
tavaly nyári forgalmat hozta a 
Sziksósfürdő. 

Az árvíz, az esőzések, a rossz idő ellenére jól zártak a fürdők 

Rövidebb strandszezon, 
nagyobb forgalom 

Nyári élvezetek netovábbja a szegedi Partfürdőben - kánikula és víz Fotó: Karnok Csaba 

A Ságvári 
várja 
sportolóit 
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Az idén kezdi az ötvenedik tan-
évét a Szegedi Tlidományegye-
tem Ságvári Endre Gyakorló 
Gimnáziuma. A jubileumi év-
ben egymást érik az ünnepsé-
gek és a rendezvények. A legel-
s ő a sportolók ta lá lkozója lesz 
szeptember negyedikén délelőtt 
tíz órától, az iskola udvarán, il-
letve tornatermében. A szerve-
zők várják az iskola egykori 
sportolóit. Az ötven év alatt 
nincs olyan sportág, amelyben 
legalább egy megyei bajnoksá-
got ne szerzett volna a patinás 
iskola. 

Szombaton délelőtt tíztől 
kezdődnek a nem vérre menő 
mérkőzések a teremben és az 
udvaron egyaránt. A testneve-
lők kérik, hogy mindenki hoz-
zon magával sportfelszerelést, 
a többiről az iskola gondosko-
dik. A szervezők kérik, hogy je-
lentkezzenek a sportolók a 
06-30-535-29-27, vagy a 
06-20-518-41-23-as telefon-
számon. 

A középiskolás foó Gábor nyolc és fél hónapot élt Indiában 

Egy szegedi diák nagy kalandja a Rotaryval 
Joő Gábor 18 évesen elhatározta, hogy nekivág a 
nagyvilágnak és eltölt egy évet valahol külföldön. A 
szegcdi diák Dél-Amerikát választotta úti célul, végül 
Indiába jutott el. 

- Mindig is nagy kedvet éreztem az utazásokhoz, de 
csak kisebb kirándulásokon vettem részt - kezdte nagy 
kalandja történetét /oó Gábor. 

A Rotary Klub cserediákprogramot, kisebb-nagyobb 
utazásokat szervez középiskolásoknak: 15 országgal 
áll kapcsolatban, ahová kéthetes, három hónapos vagy 
egyéves időtartamra juttatja el vállalkozó kedvű, bátor 
diákjait. Pár évvel ezelőtt a szegedi diák, loó Gábor is 
kapcsolatba került velük. 

Az ő segítségükkel részt vett egy kéthetes svédorszá-
gi tanulmányúton. Ott ráébredt arra, hogy hosszabb 
időre is képes elszakadni hazájától és családjától, ezért 
benevezett egy egész éves útra. Brazíliát és Equadort 
jelölte meg úti célul, de a Rotarynál a 18 évével idős-
nek számított, így Dél-Amerika nem jöhetett számí-
tásba. Gábor Indiába kapott meghívást, hogy ott tölt-
sön egy iskolaévet. Nem habozott: beszerzett pár in-
formációt az országról és elindult. 

- Nyolcféle védőoltást kaptam utazás előtt, valamint 
ottlétem ideje alatt végig szedtem a malária elleni gyógy-
szert - mesélt megpróbáltatásairól a fiatalember. 

Mikor megérkezett Indiába, nagyon kedvesen fogadták. 
A család, ahova került, megszerette és elfogadta a szegedi 
fiút. 

- India nagyon furcsa ország - összegezte élményeit 
a fiú. - Nagy nehézségeim akadtak az ottani élettel. 
Különböző emberek és kultúrák élnek együtt. Ez az eu-

rópai embernek szinte elképzelhetetlen és igen szokat-
lan. Az indiaiak rendkívül vallásosak, ott mindennek, 
például az állatoknak és az ételeknek is van ünnepe. 
Karácsonyt azonban nem tartanak. Helyette az októ-
ber 25. és 29. közötti ünnepükön mindenki megaján-
dékozza a másikat, még azok is, akik nincsenek szoros 
kapcsolatban egymással. Az új évet sem szilveszterkor, 
hanem március 31-én tartják. Indiában hihetetlenül 
nagy a szegénység. A boltokban nincs igazán áruvá-
laszték. Az orvosi ellátásuk sem a legmegfelelőbb. A 
szabadidő Európában megszokott formájú eltöltésére 
nincs sok lehetőség. A gyerekek nem járnak iskolába 
rendszeresen, az ottani követelményrendszer nem túl 
magas és nem túl szigorú. Bármely osztályt is próbál-
tam ki, mind gyengének bizonyult, ezért én is mellőz-
tem az iskolát. 

A szegedi fiú szerint az indiaiak nem igazán jó társa-
sági emberek, nagyon visszahúzódóak és nem járnak 
el sehova. Gábor is inkább a többi cserediákkal barát-
kozott. Ők jobban benne voltak egy kis bulizásban, 
mint indiai társaik. 

Ez is oka annak, hogy bár tizenegy hónapig maradha-
tott volna Indiában, a szegedi diák 8 és fél hónap után 
úgy döntött, hogy hazatér. 

- Kicsit csalódtam az egész utazásban - összegezte 
tapasztalatait Gábor mégis óriási hatással volt rám 
India. Nemcsak azért, mert tökéletes megtanultam 
beszélni angolul, hanem inkább azért, mert úgy ér-
zem: ez az út nagyon megváltoztatott. Sokkal komo-
lyabb lettem és értékelni tudom mindazokat a dolgo-
kat, amiket itthon eddig észre sem vettem. 

BÉNÁK DÓRA 
foó Gábor Indiába kapott meghívást, hogy ott töltsön 
el egy i s k o l a é v e t Fotó: Miskolcri Róben 


